
TOPLANTININ AMACI VE KONUSU: İBB İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı Şehir 

Planlama Müdürlüğü ve İBB Sosyal Hizmetler Daire Başkanlığı Kadın ve Aile Hizmetleri 

Müdürlüğü’nden katılan bir katılımcı ile birlikte; 1/5000 ölçekli Ataşehir İlçesi Ferhatpaşa 

Mahallesi Nazım İmar Planı çalışması kapsamında; mahalleye dair sosyal ve mekânsal 

ihtiyaçlarının belirlenmesi ve talep ve şikeyetlerinin öğrenilmesine yönelik yaklaşık 15 kadının 

katılımı ile bir kadın forumu gerçekleştirilmiştir.   

TOPLANTI TARİHİ VE YERİ: 

16.12.2021 / Ferhatpaşa Bilim ve Sanat Merkezi- 2. Kat Toplantı Salonu 

KATILIMCILAR: 

Miray Özkan: İBB Şehir Planlama Müdürlüğü- Katılım Koordinatörü 

Sibel Dündar Doğan: İBB Şehir Planlama Müdürlüğü- Şehir Plancısı 

Eda Mutluay: İBB Şehir Planlama Müdürlüğü-Şehir Plancısı 

Eda Kösoğlu: BİMTAŞ Ferhatpaşa N.İ.P İletişim Ofisi Yetkilisi- Şehir Plancısı 

Sevcan Kuyumcu: İBB Kadın ve Aile Hizmetleri Müdürlüğü 

Suzan Yangır: Ferhatpaşa Mahallesi Kadın Temsilcisi 

Mahalle Sakinleri: Besra Akçılad, Nurten Karakiprik, Melek Aksoy, Tülay Özyol, Semra 

Akbaş, Suzan Uluman, Semra Tuaç, Hatice Aksüt, Saliha Özvarış, Cancu Katlav 

1/5000 ölçekli Ferhatpaşa Mahallesi Nazım İmar Planı çalışmaları kapsamında gerçekleştirilen 

kadın forumunda; İBB Şehir Planlama Müdürlüğü Katılım Koordinatörü Miray Özkan 

tarafından açılış konuşması gerçekleştirilmiştir. Açılış konuşmasında; öncelikle İBB Şehir 

Planlama Müdürlüğü’nün genel görev tanımından bahsedilmiş, ayrıca Ferhatpaşa Mahallesi 

Nazım İmar Planı sürecinin nasıl katılımcı bir şekilde gerçekleştirildiği açıklanarak süreç 

hakkında genel bilgi verilmiştir. 2 Ekim 2021’de Ferhatpaşa Prof. Dr. Necmettin Erbakan 

Parkı’nda gerçekleştirilen bilgilendirme toplantısında öne çıkan konular ile sorun ve taleplerin 

neler olduğu açıklanmıştır. Kadın forumunun amacının; Ferhatpaşa Mahallesi’nde yaşayan 

kadınların gündelik yaşantılarını anlamak mahalledeki sosyal yaşantılarını, mekânsal ve sosyal 

ihtiyaçlarını belirlemeye yönelik bir çalışma olduğu belirtilmiştir. 

Ferhatpaşa Mahallesi plan süreci, Şehir Planlama Müdürlüğü plan ekibinden Merve Agun 

tarafından anlatılmıştır. Planlama alanındaki analizlerin tamamlandığı, sorunların tespit 



edilerek mahalledeki talep ve ihtiyaçların anlaşılmaya çalışıldığı, ayrıca plan kararları 

oluşturulurken yasa ve yönetmelikler çerçevesinde karar verileceği ifade edilmiştir. Mahallenin 

Elmalı ve Ömerli Barajı Uzun Mesafeli Havza Koruma Kuşağında kalması, Samandıra Askeri 

Hava Alanı Havamania Koridoru güzergahında olması, mahallenin bir bölümünden enerji nakil 

hatlarının geçmesi, sanayi ve meskun alan karmaşası, ulaşım akslarındaki problemler ve donatı 

yetersizlikleri gibi konuların mahallede çözülmesi gereken temel sorunlar olduğu belirtilmiştir. 

İBB Şehir Planlama Müdürlüğü Katılım Koordinatörlüğü’nden Sibel Dündar Doğan 

moderatörlüğünde kadınlara, mevcut durumlarını ve sosyal yaşamlarını anlamaya yönelik 

sorular (İsminiz ve yaşınız? Evli misiniz? Çocuğunuz var mı, varsa kaç tane? Çalışıyor 

musunuz? Kaç yıldır Ferhatpaşa Mahallesi’nde yaşıyorsunuz? Mahallede bir gününüzü nasıl 

geçiriyorsunuz? Alışveriş için nereye gidiyorsunuz gibi) iletilmiştir. Kadınların büyük 

çoğunluğunun evli olduğu ve çocuk sayısı bakımından kalabalık ailelere sahip oldukları 

öğrenilmiştir. Foruma katılan kadınlar Ferhatpaşa Mahallesi’nde yaklaşık 10 yıl ile 30 yıl 

aralığında yaşadığını ifade etmişlerdir. Gıda, giyim gibi alışveriş ihtiyaçlarını gidermek için 

Ataşehir Yeniçamlıca Mahallesi, Üsküdar gibi yerleri tercih ettiklerini belirtmişlerdir. 

Ferhatpaşa Mahallesi’nde yaşayan kadınların kentsel ihtiyaçlarını anlamaya yönelik; mahallede 

mevcut imkanlarının yanında ihtiyaç duydukları hizmetler, bir sorun yaşadıklarında ya da bir 

ihtiyaçları olduğunda ilk olarak kime, nereye başvurdukları, kentsel hizmetler konusunda 

kurumlardan beklenti ve taleplerinin neler olduğu gibi sorular yöneltilmiştir. Sorular 

doğrultusunda kadınların Ferhatpaşa Mahallesi’ne yönelik sorun ve talepleri alınmıştır. 

Kadınlar tarafından iletilen sorun, talep ve mevcut duruma ilişkin bilgiler şu şekildedir: 

• Mahallede kaldırımlar ve araç yollarının yapıları bozuktur. Bazı sokaklarda yolların 

kenarına park edilen araçlar, kamyon ve tır trafiği sıkışıklığa sebep olmaktadır. 

• Mahallede Suriye ve Afganistan göçmenlerinin varlığının güvenlik problemi 

oluşturduğu düşünülmektedir. 

• Sanayi tesisinden çıkan kimyasal boya ve atıkların yakılması başta çocuklar olmak 

üzere halk sağlığı için tehlike oluşturmaktadır. 

• Mahallede (Özellikle Zeki Demir Sokak, G17 Sokak) sanayi tesislerinin bıraktığı çöpler 

yol kenarlarında, boş arsalarda, bina önlerinde birikerek kirlilik oluşturmaktadır. 

• Mahallede saldırgan köpekler güvenlik problemi oluşturmaktadır. 



• Mahalledeki otobüs ve minibüslerin sefer sayısı yetersizdir. Minibüsler, öğrencilerden 

daha az ücret alındığı için bazı durumlarda öğrencileri almamaktadır. Üsküdar’a direkt 

otobüsler kaldırılmıştır, merkezi alanlara ulaşmak çok uzun sürmektedir.  

• Sağlık Ocağı konum olarak mahallenin merkezinden uzakta kaldığı için ulaşım sıkıntısı 

yaratmaktadır. Bir tane daha sağlık merkezi gerektiği ifade edilmiştir.  

• Mahallede lise eğitim alanı bulunmamaktadır. Çocuklar çevre mahalleler ve ilçelerin 

(Mevlana Mahallesi, İçerenköy) liselerine gitmek zorunda kalmaktadırlar. Ulaşım 

olanakları yetersiz olduğundan, zorluk olmaktadır. Ayrıca pandemiyle birlikte çocuklar 

evden derslere katılmakta zorluk yaşamıştır, okulu bırakanlar olmuştur.  

• Ataşehir Belediyesi Ferhatpaşa Sağlık Polikinliği’nde doktor sayısının yetersiz 

olduğundan şikayet edilmiştir. Özellikle dahiliye doktoru bulunmadığı ifade edilmiştir.  

• Mahalledeki mermer işleyen tesis sayısı  2009 yılındaki seçim sonrası hızla artmıştır. 

Mermer tesislerinin oluşturduğu kirlilik sağlık sorunları yaratmaktadır. 

• Mahallede mülkiyet problemi olan yapılaşmalar mevcuttur. Bazı yerlerde kat mülkiyeti 

bulunmamaktadır. Arsa tapusu bulunmakta olup tapu tek bir kişinin üzerinde 

bulunmaktadır. 

• Mahallede çok sayıda binanın imarı bulunmamaktadır. 

• Mahallenin kentsel ihtiyaçları parti fark etmeksizin karşılanmalıdır. 

• Mahallenin bazı sokaklarında aydınlatma eksikliği bulunmaktadır.  

• Ferhatpaşa Mahallesi’nde 2011 yılında Ataşehir Belediyesi tarafından açılan ve içinde 

kadın ve çocuklara yönelik birçok etkinlik ve çalışma yapılan Ataevi bulunmakta iken 

2019 yılında kapatılmıştır. Ataevi’nin hizmetleri; kadınlara ve çocuklara yönelik 

psikolojik destek, çeşitli hobi edinme imkanları, okuma-yazma kursları, çeşitli eğitim 

ve seminerler, ders çalışma alanları gibi faaliyetlerden oluşmaktadır. Buranın 

kapanması kadınların sosyal yaşamını büyük oranda etkilemiştir. Mevlana 

Mahallesi’nde de Ataevi bulunmaktadır, fakat konum olarak uzakta kalması ve yol 

masrafı sebebiyle gidilememektedir. 

• Kurulan Pazar alanı uzakta kalmaktadır. Mahallenin merkezi bir bölgesine alınmalıdır. 

• Mahallede bulunan Necmettin Erbakan Parkı güvenlik sorunları sebebiyle çok 

kullanılmamaktadır, çocuklar sokakta oynamaktadır. 

• Kadınların birlikte vakit geçirebileceği, toplanıp sosyalleşebileceği bir alan 

oluşturulmalıdır. Bu alan; el işleri yapıp sergilenip satılabilecek, hobi edinme imkanı 

sunabilecek, istihdam olanaklarını geliştiren bir alan olmalıdır. 



• Mahallede kadın ve çocukların oturabileceği, oynayabileceği, yürüyüş yapabileceği 

park, dinlenme alanı vb. gibi sosyal alanlara ihtiyacı vardır. 

• Kadınlara yönelik evde, mahalle içinde ya da çevre mahallelerde iş imkanları 

sunulmalıdır. (Evde paketleme, konfeksiyon işi, temizlik vb. gibi) 

• Kadınlara yönelik çeşitli konularda eğitim ve seminerler verilmelidir. 

• Mahallede kreş ve anaokulu eksikliği bulunmaktadır. 

• Mahallede komşular arasında ilişkilerin iyi olduğu belirtilmiştir. 

• Enerji nakil hatları bölgede yaşayan mahallelinin sağlığını olumsuz etkilemekte olup, 

yangın, patlama gibi güvenlik problemleri oluşturmaktadır. 

• Mahallenin bazı bölgelerinde uyuşturucu ticareti yapıldığı düşünülmektedir.  

 


